

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Storstrøm d. 16.4.2024

Deltagere: Kirsten, Niels, John, Pia, Lise og Leif

Afbud fra Michael, Bjarne og Jens Ole.

1. Evaluering Årsmøde

Der var enighed om, at det var et godt årsmøde, hvor alt fungerede. Der er ønske om flere deltagere. Der er tidligere talt om, at de der modtager udlodningsmidler skal inviteres. Det husker vi næste gang. Der var enighed om, at det er sekretariatet, der finder og sender til dem, der har modtaget udlodningsmidler.

2. Konstituering

Se vedhæftede

3. Guldborgsund Kommune

Brugerråd for og omkring Guldborg Sund

Der har været møde d. 20.3.2024, hvor der primært er arbejdet med forenkling af de tidligere paragraffer, alt for at alle kan føle sig velkomne. Der arbejdes på en notits i Folketidende. Se vedhæftede. Navnet er fremover: Temagruppe Guldborg Sund Bøtø naturfællesskab: Niels har været til møde, og det er tilkendegivet, at området vil arbejde på at sikre sommerfugle m.v. Der er dermed ændret i planen om at skrabe al jord af og reetablere. I stedet bibeholdes nuværende jord og der sås en masse blomster. Der etableres sheltere m.v.

Lavbundsprojekt Hejrede Sø: se tidligere referat.

Pia orienterede om, at arbejdsgruppen vedr. Bjørup grusgrav er nedlagt

Pia deltager i møde næste torsdag vedr. Nr. Vedby grusgrav – Baunehøj fritidsområde.

4. Lolland Kommune

a. Nye adgangsregler Saksfjed Vildmark: er tilsendt

Der har ikke været afholdt møder siden sidst.

5. Vordingborg Kommune

Intet berettet, da begge medlemmer var fraværende.

6. Naturstyrelsen

a. indstilling til bestyrelse i Naturnationalpark Ulvshale

Lise er indstillet til bestyrelsen

b. Høringssvar urørt skov. Hannenov og Ovstrup

Der kommer nye stier i Hannenov – Oustrup skovene. Der er indvielse d. 22.4.2024
Niels deltager. Der blev talt om publikationen: Naturen må gerne betrædes:
<https://www2.mst.dk/Udgiv/publikationer/2020/varsomt.pdf>

7. Hjortevildt

Pia orienterede om, at der d. 8-9. april var et to dages seminar. Pia tager referat med næste gang

8. Region Sjælland. Bjarne har deltaget i møde, der orienteres næste gang.

9. Sekretariatet

a. det nye afregningssystem. Der var enighed om, at det fungerer, men kræver lidt tilvænning

10. Hovedbestyrelsen.

Kirsten stiller op til hovedbestyrelsen for Dansk Vandrelaug. Der er møde lørdag d. 20.4.2024

11. Webinar, mail, hjemmeside og Facebook. Der blev opfordret til, at vi alle deltager i de Webinar der afholdes. Det er gode, oplysende og fungerer teknisk fint. Mail fra Gruldborgsund. Pia kontakter Kim Stabel fra sekretariatet, så mails sendes direkte til Niels, John, Lise og Pia, så Pia ikke skal sidde og fordele. Det fungerer fint i Lolland.

12. Sommermøde. Mødet skal holdes i Vordingborg. Der blev nævnt Aunø, Saxfjed vildmark holdes i baghånden. Mødet holdes i perioden 12-20 august.

13. Årsplan 2024: ingen bemærkninger

14. Udlodningsmidler. Se bilag – ingen bemærkninger

15. Eventuelt: Kirsten orienterede om at broerne ved Teglværkssøerne i Nakskov er fjernet, da de var i dårlig stand. Det er Naturstyrelsen, der er ejer. Naturstyrelsen har fået bevilliget 50.000 kr. til etablering af flydebroer. Leif foreslog, at der blev søgt LAG midler samt Friluftsrådet. Kirsten fortsætter med projektet.

16. Næste møde Vordingborg: datoen er 16.5.2024